
Motion

Tillhandahålla menskoppar till de av Gävles skolelever 
som så önskar

Menstruation är en del av hälften av alla människors liv, så är det bara. Med det 
kan följa dåligt mående, smärta och allmänt jobbiga känslor. Dessutom är det en 
rätt betydande kostnad, som för den som inte har så mycket pengar gör ett 
avtryck.

Dagens vanligt förekommande mensskydd, bindor och tamponger, är (förutom att 
de kan orsaka problem i underlivet) en stor miljöbelastning. Många mensskydd 
spolas ned i toaletten trots att det inte är platsen där de ska slängas. Den sortens 
mensskydd kan också vara opålitliga och klumpiga om man ska ägna sig åt någon 
slags aktivitet, eller bara inte vill behöva skylta på exempelvis idrottsaktiviteter 
med att man har mens. 

Menskopp har funnits en längre tid men inte förrän på senare år blivit lätta att få 
tag på.
En menskopp har oerhört många fördelar. Den påverkar inte miljön i underlivet, 
den har långtifrån samma påverkan på miljön, den kräver mindre hantering, det 
finns ingen risk för ”tampongsjuka” och den blir över tid ett mycket billigt 
mensskydd.

Ur ett kommunalt perspektiv, där vi till exempel har ansvar för vattenmiljön och 
där vi vill främja jämlikhet och minska ekonomiska klyftor så finns det många 
fördelar om våra unga med mens provade och kanske genom livet fortsatte 
använda en menskopp. Diskussioner om att tillhandahålla mensskydd för elever 
är levande, och bland annat i Åkersberga har kommunstyrelsens moderate 
ordförande sett att det finns stora fördelar med det, även om det är ett annat 
koncept.



En utredning om vilka möjligheter som finns och hur man skulle kunna gå tillväga 
borde föregå ett beslut. 

Jag föreslår därför:
Att en utredning med syftet att förse Gävles skolelever (som så önskar) med 
menskoppar tillsätts.
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